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Närvarande:

Ordförande
Vice ordförande

Ledamöter

Ersättare

Adjungerad

Ej närvarande

Elsemarie Bjellqvist (PRO),
Lena Hedquist (SPF Seniorerna)

Anne-Marie Bergström (SPF Seniorerna)
Anders Liedbeck (SPF Seniorerna)
Margareta Persson (SKPF)
Roland Eliasson (SKPF)
Britt-Marie Ekvall (PRO)

Astrid Kågedal (SPF seniorerna)
Inga Lundvall (SKPF)
Irene Svensson (SPF Seniorerna)
Karin Lund (SPF Seniorerna)
Lena Larsen (SKPF)
Lars-Erik Karlsson (PRO)
Yvonne Wendt (SPF Seniorerna)

Helena Kivisaari (lkinuoret)

Christina Folke
Gunilla Persson
Karin Hanqvist

Närvarande tjänstemän: Avdelningschef Raili Karlsson,
biträdande avdelningschef Linda Hamnes, avdelningschef Kicki
Elofsson och KPR:s sekreterare Kerstin Tägt

Övriga närvarande: Äldreborgarrådet Erik Slottner,
äldreborgarrådssekreterarna r-tejke Runström och Fredrik
Bergström
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1. Genomgång av närvaro
Närvaron noterades av sekreteraren.

2. Val av protokolljusterare
Vice ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utsågs
att tillsammans med ordförande Elsemarie Bjellqvist
(PRO) justera dagens protokoll.

3. Anmälan av övriga frågor, samt fastställande av
dagordning
Dagordningen fastställdes.

4. Anmälan av protokolljustering KPR 5/2020-05-19
Anmälan lades till handlingarna.

5. Anmälan av protokolljustering ÄN 4/2020-05-26
Anmälan lades till handlingarna.

6. Genomgång av ärenden till Äldrenämnden den
2020-06-23

a. Äldreomsorgens årsrapport 2019
Dnr 4.1-263/2020
Handläggare: Elisabeth Landström
Yttrande från KPR:

Årsrapporten redovisar på ett mycket bra sätt fakta
om antalet över 65 år, hur utvecklingen ser ut, om
antalet äldreomsorgstagare och annan statistik över
äldreomsorgen i staden. I rapporten finns också
redovisat en del om kvalitetsobservationer från 2019.
Det är dock några saker som vi saknar och som vi
uppmärksammat i rapporten.

KPR saknar en redovisning av hur de basala
hygienrutinerna fungerar i hemtjänsten och de
särskilda boendena. Vi saknar också en redovisning
över andelen tillsvidareanställda inom hemtjänst och
särskilda boenden. KPR har många gånger pekat på
den dåliga personalkontinuiteten inom hemtjänsten.
Tidigare fanns ett mål för att minska kontinuiteten till
max 10 personal under en 14-dagarsperiod. Detta
mål finns inte längre. Rapporten redovisar att
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kontinuiteten i staden ligger på 11,8 år 2019. En siffra
som inte är acceptabel.

KPR har alltid drivit att målet måste vara
tillsvidareanställningar på heltid. Vi hävdar att då
skulle kontinuiteten förbättras betydligt, vilket skulle
öka tryggheten, öka kompetensen och höja statusen
för att arbeta inom äldreomsorgen. I rapporten finns
inte heller något om sjukskrivningsstatistik och hur
den siffran utvecklas.

Däremot finns redovisat nöjdheten med möjlighet till
utevistelser. KPR konstatera att där finns fortfarande
stora brister. r-tellon 57 och 40 % är inte nöjda. Även
kvaliteten på maten är inte tillfredsställande. Vi
hoppas därför att den nya mat- och måltidspolicyn
ska förbättra nöjdheten med maten.

Ärendet lades till handlingarna.

b. Yttrande över revisionskontorets årsrapport Dnr
3.1.4-22/2020Årsrapport 2019 från Stadsrevisionen
Dnr 1.4-258/2020
Handläggare: Anders Håkansson
Ärendet lades till handlingarna.

c. Remiss av Betänkande av utredningen om
välfärdsteknik i äldreomsorgen - Framtidens teknik i
omsorgens tjänst (SOU 2020:14)
Dnr 1.6-261/2020
Handläggare: Soheil i'-1adjidian
KPR avstår från att yttra sig och hänvisar till
riksorganisationerna som svarar på det.
Ärendet lades till handlingarna.
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d. Remiss av God och nära vård - En reform för ett
hållbart hälso- och sjukvårdssystem (SOU 2020:19)
Dnr 1.6-292/2020
Handläggare: Christina Malmqvist
KPR avstår från att yttra sig och hänvisar till
riksorganisationerna som svarar på det.
Ärendet lades till handlingarna.

e. Fördelning av stimulansmedel för främjande av
psykisk hälsa och stärkt suicidpreventivt arbete
Dnr 3.4-326/2020
Handläggare: Jenny Norling
KPR avstår från att yttra sig och hänvisar till
riksorganisationerna som svarar på det.
Ärendet lades till handlingarna.

f. Komplettering av fördelning av stimulansmedel
inom äldreomsorgen
Dnr 3.4-107/2020
Handläggare: Anders Håkansson
KPR avstår från att yttra sig.
Ärendet lades till handlingarna.

g. Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut
enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen, kvartal 1 år
2020
Dnr 4.1-323/2020
Handläggare: Hanna Markkula
KPR avstår från att yttra sig.
Ärendet lades till handlingarna.

h. Anmälan av ordförandebeslut om Köhantering och
förmedling av lediga platser till vård- och
omsorgsboenden under Covid-19
Dnr 6.4-303/2020
KPR avstår från att yttra sig.
Ärendet lades till handlingarna.
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i. Upphandling av enstaka platser i särskilda
boendeformer för personer 65 år och äldre i form
av profilboende
Dnr 5.1.2-307/2020
Handläggare: Barbro Karlsson
KPR avstår från att yttra sig.
Ärendet lades till handlingarna.

7. Förvaltningschefens information
Tf förvaltningschef Rail i Karlsson informerade om läget i
pandemin. Antalet smittade minskar på särskilda
boenden och antalet är nu under 100 smittade.
Äldreförvaltningen har ingen statistik på hur många som
har blivit friska från Covid-19. Underlag för statistik
fortsätter att hämtas in under sommaren och
lägesrapporten kommer att skickas ut på onsdagar
under sommaren.
Det är många lediga platser på boendena och de
behöver kompenseras för uteblivna intäkter. Hur
kompensationen kommer att se ut är inte bestämt ännu.

I augusti startar en utredning om suicid prevention på
Äldreförvaltningen. I arbetet behöver Äldreförvaltningen
en referensgrupp från KPR och förslag på namn till
gruppen lämnas till Kerstin Tägt innan kommande KPR
sammanträde i augusti.

8. Äldreombudsmannens information

9. Övriga frågor
Äldreborgarrådet Erik Slottner informerade:

Det är en kraftig minskning av antalet Covid-19-smittade,
antalet smittade har minskat med 66%.
Smittspridningen har börjat öka i många länder och om
det kommer en andra våg av smittspridning har vi nu en
helt annan beredskap i Stockholm stad, än i början av
pandemin. Total har 234 kommuner fått in smitta på sina
äldreboenden och det har varit svårt att skydda de
äldre.
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Besöksförbudet på särskilt boende förlängs till den 31
augusti. En del undantag kan göras och Socialstyrelsen
kommer med anvisningar om detta. Äldreförvaltningen
har tagit fram information om hur Coronasäkra besök
kan genomföras utomhus. Alla verksamheter ska börja
redovisa hur de tar hand om dessa frågor. Vi behöver ge
anhöriga möjlighet att på bästa sätt träffas under
sommaren och vi behöver också sprida goda exempel på
hur vi löst säkerheten under dessa möten.

Då det är svårt att prognosticera ekonomin efter
pandemin, skjuts arbetet med budgetprocessen framåt
en månad, till december.

I Äldrenämndens augustisammanträde tas ärendet om
riktlinjer för biståndsbedömning och ärendet om
boendeplanen upp. KPR kan yttra sig över ärendena till
nämnden.

Frågor från KPR till Erik Slottner:

1. Har äldre med finländsk bakgrund varit
överrepresenterade bland de döda i Covid-19 i
Stockholm? På riksplan har ifrågavarande grupp varit
överrepresenterade bland de döda enligt uppgifter
från folkhälsomyndigheten.

Erik Slottner: Det finns ingen sådan statistik inhämtad.
Däremot kan vi se att socialt utsatta områden har
haft fler smittade.

2. Den granskningskommission som ska utses i
Stockholm, vilka direktiv får den och vilka ska sitta i
den? KPR anser att vi som representant för de äldre
ska finnas med i det arbetet. KPR önskar vara en
referensgrupp till granskningskommissionen om det
tillsätts liknande grupper.

Erik Slottner: En granskningskommission kommer att
upphandlas och tillsättas - beslut ska fattas av KS i
morgon.
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3. Personalfrågor: Hur många av personalen inom
äldreomsorgen har varit sjukskrivna under den här
tiden jämfört med tidigare? Hur utvecklas den siffran
och hur löses ersättarfrågan? Hur kommer man att
klara sommaren?
Finns vakanser av sjuksköterskor på särskilda
boenden?

Erik Slottner: Sjukskrivningen inom hemtjänsten var
cirka 8% i februari, men gick upp till 10% i mars och
18% i april, men har minskat i maj. Stadsdelarna har
indikerat att personalen kommer att klara
verksamheten och att personalen kan ta sin semester.
Äldreförvaltningen har utbildat personal i basala
hygienrutiner och i hantering av skyddsutrustning.
Intresset har varit mycket stort och många inom både
kommunal och privat verksamhet har deltagit.
Det finns ingen brist på sjuksköterskor i
verksamheterna, har MAS meddelat.

4. Har kommunaliseringen av hemsjukvården
aktualiserats?
Erik Slottner: arbetet med hemsjukvården har
avbrutits och är lagt på is tills vidare.

5. Vi önskar en redovisning av hur läkarfrågan på vård
och omsorgsboenden organiseras och vilka krav som
ställs på läkarna.
Erik Slottner: läkarnärvaron behöver öka på vård- och
omsorgsboendena, men det är regionens ansvar att
uppdra detta. Föreslås att bjuda in en representant
från regionen till ett sammanträde med KPR.
Regionens pensionärsråd och KPR brukar ha
gemensamma möten och det kan vara bra att ta upp
frågan där.

6. Varför har en del hemtjänstutförare slutat med visir
och munskydd?
Vilka riktlinjer har förvaltningen gett dem?

Erik Slottner: Äldreförvaltningen har inte fått någon
uppgift om att hemtjänsten har slutat med
skyddsutrustning.
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7. Vi framförde vid förra sammanträdet att det är
viktigt att stadsdelarna inte motarbetar att deras
pensionärsråd sammanträder (digitalt) och vikten av
att de informerar råden. Har förvaltningen framfört
detta till stadsdelarna?

Erik Slottner: Äldreförvaltningen har bara en
stödjande funktion i sin relation till stadsdelarna och
har ingen möjlighet att ta upp dessa frågor med dem.
Roteln kan däremot ta upp frågan med SLK för att
höra om de kan stöta på kring denna fråga.

Mötet avslutas.

Vid protokollet
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Kerstin Tägt
Sekreterare för kommunstyrelsens pensionärsråd
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